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16. November 2016 

 
 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Er GME parate til at indgive en udvindingstilladelse? 

2. Føler Naalakkersuisut i GME's arbejde med VVM og VSB? 

3. Såfremt Naalakkersuisut følger med, hvor langt man nået med 

undersøgelserne? 

4. Kan man ud fra status for GME's undersøgelser vurdere, at de umiddelbart står 

foran en ansøgning? 

5. Har man underskrevet noget angående den kinesiske virksomhed Shenghes 

forret til at købe 60 % af GME's aktier? 

6. Hvad er Naalakkersuisuts holdning om, at GME værger sig ved at udlevere 

fyldestgørende informationer? (Her tænker jeg på aktier og GME's krav om at 

pressen nægtes adgang for aktindsigt vedrørende oplysninger om VVM). 

 

(Medlem af Inatsisartut Kalistat Lund, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Vi har via pressen fået informationer om, at GME i allernærmeste fremtid agter at indgive 

udvindingstilladelse i sit Kuannersuit råstofprojekt. 

 

Det skal ikke herske tvivl om, at man skal have klare informationer om de nuværende og 

fremtidige ejerforhold angående ansøgeren.  

Der skal være fuld klarhed om historikken om både de nuværende samt fremtidige ejere inden 

ansøgningen behandles. 

 

Da jeg mener at almenheden har stor interesse i Kuannersuit-projektet, så finder jeg at det vil 

være uacceptabelt, såfremt hele eller dele af sagen mørklægges. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


